
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE LES ALCALDIES DE LA COMARCA 
DEL SEGRIÀ

Identificació de la sessió
Núm.: 5/2020
Caràcter: ordinària 
Data: 17 de desembre de 2020
Horari: de 10:00 h a 11:30 h

D’acord amb l’article 46.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local,  
(introduït  pel  Reial  decret  llei  11/2020,  de  31  de  març,  pel  qual  s'adopten  mesures  urgents 
complementàries en l'àmbit social i econòmic per fer front a l'COVID-19), donada l’excepcionalitat de 
la situació actual i  davant la impossibilitat de celebrar aquesta sessió de manera presencial, es 
celebra  per  mitjans  telemàtics  via  programa  Zoom,  quedant  acreditada  l’assistència  de  les 
alcaldesses i alcaldes següents

Hi assisteixen:
David Masot Florensa, alcalde de l’Ajuntament de Maials i president del Consell de les Alcaldies 
Antoni Bosch Carabante, vicepresident primer del Consell Comarcal del Segrià
Maria Antònia Royes Valls, 1a tinent d’alcalde de l’Ajuntament d’Aitona
Xavier Prunera Cebrià, alcalde de l’Ajuntament d’Alcanó
Jaume Sanuy López, alcalde de l’Ajuntament d’Albatàrrec
Manel Ezquerra Tomàs, alcalde de l’Ajuntament d’Alcarràs
Antoni Perea Hervera, alcalde de l’Ajuntament d’Alguaire
Jordi Tarragó Jové, Alcalde de l’Ajuntament d’Almatret
Raül Malla, regidora de l’Ajuntament d’Almenar
Fermí Massot, alcalde de l’Ajuntament d’Aspa 
Pere Puiggròs Compte, alcalde de l’Ajuntament d’Artesa de Lleida
Antoni Carré Cuadrat, alcalde de l’Ajuntament de Benavent de Segrià
Anna Belló, regidora de l’Ajuntament de Corbins
Manel Josep Solé Agustí, alcalde de l’Ajuntament de La Granja d’Escarp 
Carme Pinyol Oró, alcaldessa  de l’Ajuntament de Llardecans
Josep Ramon Mòdol, regidor de l’Ajuntament de Montoliu de Lleida, en substitució de l’alcalde 
Sandra Barberà Bosch, alcaldessa de l’Ajuntament de Puigverd de Lleida
Silvia Olmo, regidora de l’Ajuntament de Rosselló en substitució de l’alcalde 
Teresa Cullerés, alcaldessa de l’Ajuntament de Sarroca de Lleida
Raül Malla, regidor de l’Ajuntament de Serós 
Sandra Marco Casals, alcaldessa de l’Ajuntament de Soses
Jaume Gort, alcalde de l’Ajuntament de Sunyer 
Mario Urrea Marsal, Alcalde de l’Ajuntament de Torrebesses 
Ramon Casanovas, regidor de l’Ajuntament de Torrefarrera
Joan Carles Miró Puigvecino, alcalde de l’Ajuntament de Torres de Segre
Agustí Jiménez Pérez, alcalde de l’Ajuntament de Torre-Serona
Jordi Figuerol Sarmiento, alcalde de l’Ajuntament de Vilanova de Segrià
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També assisteixen:
Sergi Fo Pifarré, gerent del Consell Comarcal del Segrià
Tomàs Torán Solaní, interventor del Consell Comarcal del Segrià
Carme Vallés i Fort, secretària del Consell Comarcal del Segrià

Excusen assistència:
Celestí Panavera Altisent, alcalde de l’Ajuntament dels Alamús
Josep Maria Gras Charles, alcalde de l’Ajuntament d’Alcoletge
Joan Carles Garcia Guillamon, alcalde de l’Ajuntament d’Alfarràs
Hilari Guiu Sentís, alcalde de l’Ajuntament d’Alfés
Josep Ibars Gilart, alcalde de l’Ajuntament d’Almacelles
Joan Gilart Escuer, alcalde de l’Ajuntament d’Alpicat
Emma Solans Pérez, alcaldessa de l’Ajuntament de Gimenells i Pla de la Font
Miquel Pueyo i París, alcalde de l’Ajuntament de Lleida
Montserrat Jové Vidal, alcaldessa de l’Ajuntament de Massalcoreig
Carles Català Visa, alcalde de l’Ajuntament de La Portella
Josep Ma. Sanjuan Cornadó, alcalde de l’Ajuntament de Sudanell
Josep Ramon Solsona Oliva, alcalde de l’Ajuntament de Vilanova de la Barca

ORDRE DEL DIA:

1. Aprovació de l’esborrany de l'acta de les sessió de 24 de setembre de 2020.
2. Informe de les accions a realitzar per a la recuperació i promoció econòmica de la Comarca del 

Segrià.
3. Informe pressupost comarcal exercici 2021.
1. Informes de Presidència.
2. Precs i preguntes.

DESENVOLUPAMENT  DE LA SESSIÓ

1.- Aprovació de l’esborrany de l'acta de les sessió de 24 de setembre de 2020..

De conformitat amb l’article 110.3 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text  Refós  de la  Llei  municipal  i  de  règim local  de Catalunya,  s’ha  procedit  prèviament  a  la 
distribució a tots els membres del Consell d’alcaldes de l’esborrany de l'acta de les sessió de 24 de 
setembre de 2020.

Se sotmet a votació i és aprovada per unanimitat.

2.-  Informe de les accions a  realitzar  per  a  la  recuperació i  promoció econòmica de la 
Comarca del Segrià.

El President inicia l’explicació posant de manifest que el Segrià té una sèrie de característiques 
que la diferencien i destaca que una de les gràcies de Lleida és la Boira, avui present.
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Dona la paraula al Sr. Josep Lluís Huguet, cap de l’Àrea de Promoció Econòmica qui presenta a la 
Sra. Laia Rogel,  Directora de Marketing de l’empresa La Pometa, avui present per explicar la 
campanya per a la recuperació i promoció econòmica de la Comarca del Segrià.
La Sra. Rogel inicia la seva intervenció explicant que quan se li va encomanar aquesta campanya, 
era evident que calia fer una cosa diferent i alhora disruptiva. Per això, després de molt treball  
inicial s’ha decidit partir d’un concepte que tothom coneix, el de “foraster” per arribar al concepte 
“#FORASTERING”, pel qual s’ha demanat la patent a l’Oficina Espanyola de Patents i Marques. 

Actualment la campanya està en fase “teaser”, però del que es tracta és que malgrat al Segrià no 
hi ha platja, hi ve a viure gent de fora. Fer o passar-te al #forastering vol dir venir a viure al Segrià i 
gaudir de la qualitat de vida que t’ofereix la nostra terra i la nostra gent. Adoptar la nostra forma de 
vida com a pròpia, i, en definitiva, pertànyer a la nostra comarca. 
Es tracta de viure en un entorn ple de natura, però amb tot l’accés a la millor tecnologia i al món 
digital. També implica tenir producte de qualitat i km 0 cada dia, ja que el Segrià som l’hort de 
Catalunya.

Per aquest motiu, es vol fer un primer pas per a fer comunitat i per tal que aquesta gent que ha 
vingut a viure a Lleida es coneguin entre sí i s’intercanviïn opinions.
En paral·lel a aquesta campanya se’n farà de més senzilles, per tal de fomentar inscripcions a la 
web de forastering.
Cal una campanya transversal, empàtica perquè a les terres de Lleida hi ha qualitat de vida i cal  
posar-ho en valor. Aquesta és la primera fase que s’anirà implementant

El  President  intervé i  diu que s’està fent  molt  bona feina i  que aquesta campanya serà molt 
beneficiosa pel territori.

El Sr. Huguet anima als alcaldes per tal que col·laborin activament en aquest primera fase ja que 
coneixen gairebé els veïns i veïnes dels respectius municipis i saben qui son els que es poden 
inscriure a la campyana 

La Sra. Anna Belló, regidora de l’Ajuntament de Corbins, pregunta com es podrà fer arribar això 
als veïns de la població 

La Sra. Laia Rogel respon que des de 2 vies:

1. A través de la difusió del que s’ha publicat des de la web del Consell Comarcal que es pot 
compartir des de les webs dels diferents ajuntaments

2. I la via més directa, que és la de coneixença directa dels forasters, per tal que participin en 
aquesta campanya.

Explica que a mesura que es vagin trobant els forasters aniran explicant la seva història i llavors 
s’estudiarà en quina mesura podrà encaixar en les accions que estan previstes i se’ls demanarà si 
hi volen participar.

El President agraeix a la Sra. Rogel les seves explicacions, tot esperant que aquesta campanya 
sigui un èxit.
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3. Informe pressupost comarcal exercici 2021.

El President explica que al proper ple ordinari previst per finals de desembre, s’aprovarà inicialment 
el pressupost comarcal per a l’exercici 2021 i amb el que es pretén donar resposta a les necessitats 
dels Ajuntaments i municipis de la Comarcal i a les necessitats del personal al servei del Consell 
comarcal, tot plegat adaptat a la nova situació derivada de la situació actual de pandèmia en què 
ens trobem.

Informa que el projecte “estrella” d’aquest exercici serà el que es deriva de les inversions incloses al 
PUOSC, pel que es compten amb 250.000 € per dur a terme les següents accions:

-  millorar  sala de plens per convertir-la  en un espai  polivalent  i  més funcional,  així  com altres 
dependències 
-  incorporació  de  la  gatera  al  CAAC  d’Alcanó  i  una  sèrie  d’actuacions  necessàries  per  al 
manteniment de les instal·lacions que ja porten temps en funcionament.

Informa que de l’Àrea de Medi Ambient es preveu per aquest exercici 2021 un superàvit derivat dels 
ajustos per les liquidacions corresponents als exercicis 2019 i 2020 que permetrà un finançament 
d’altres àrees.
El CAAC es preveu inicialment com deficitari en 34.000 euros però s’estan demanant ajuts per 
finançar  la canera.
Afegeix que no s’ha apujat cap taxa ni preu públic dels ajuntaments.

Dona la paraula al  Sr.  Toni Bosch,  qui  explica que a l’àrea de Serveis Socials s’ha produït  un 
increment notable molt influït pel COVID19.
Informa que la licitació del Servei d’Atenció domiciliària va quedar deserta, pel que s’haurà de pagar 
increment del preu públic de 2,5 €/habitant però es preveu finançar amb l’addenda del SAD.
Informa que el Contracte programa es prorroga per a l’any 2021 però ja s’està treballant per tal que 
s’incrementi el finançament a assumir per part del Departament en el nou Contracte Programa que 
s’ha d’aprovar per l’any 2022. 
També informa que es creen dues places, una de treballador social i una d’educador social, per tal 
de donar compliment a les ràtios del contracte programa.

Pel que fa a l’Àrea d’Ensenyament, el President informa que s’està estudiant incorporar 2 tècnics 
més durant  2 ó 3 mesos per reforçar la plantilla durant el  període de sol·licitud de les beques 
menjador.
També  informa  que  la  sensació  generalitzada  és  de  satisfacció  amb  les  noves  empreses 
prestadores dels dos lots de menjador escolar,  també vol fer  una campanya per fomentar una 
alimentació més saludable i que es gaudeixi un menjar autòcton i de proximitat.

Pel que fa a l’Àrea de Cultura el President diu que espera que la pandèmia permeti realitzar més 
actuacions i que es puguin dur a terme totes les programades.
Es vol ajudar a fer vàries activitats per fomentar la cultura, que s’ha de recolzar ara més que mai.

Pel que fa a l’Àrea de Turisme, el Sr. Huguet informa de la posada en marxa d’una pàgina web on es 
contemplaran totes les rutes de la comarca, per a persones i llocs de la comarca i en la que es  
podran fer consultes sobre allotjament, restauració, llocs per visitar, segons el nombre de persones. 
Es preveu que es posarà en marxa el 1er trimestre de 2021.
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Informa que també hi ha un projecte per recollir imatges de la Comarca amb un dron, finançat per la 
Diputació
Pel que fa a l’Àrea de Serveis Generals, el President informa que la principal novetat és la creació 
d’una plaça de tècnic d’administració general A1, per donar suport a tota la casa i sobretot en la 
preparació de licitacions, en la redacció de plecs i, en definitiva, donar un suport jurídic a Secretaria, 
que de vegades s’ha de buscar exteriorment.

També està previst  fer  una bona compra d’equips  informàtics per  treballadors del  Consell  i  es 
renovarà part del mobiliari per tal d’adquirir cadires més ergonòmiques.

Informa  que  s’ha  començat  a  implantar  el  programa  Gestiona  per  a  la  gestió  electrònica 
d’expedients, ara s’està fent formació inicial.

Conclou la informació dient que si bé, tal com ha informat,  no es pugen les taxes ni els preus 
públics, sí que es preveurà que una part de les despeses que es deriven de la gestió de l’Àrea de 
Medi Ambient i que és assumida pel Consell, es repercutirà en les factures pels ajuntaments, ja que 
és una àrea que hi ha molta feina.

No es formula cap pregunta.

3. Informes de Presidència.

El President informa de la proposta que es vol dur a terme en el servei de recollida de residus amb 
el  sistema  porta  a  porta.  En  general,  el  sistema  funciona  molt  bé,  però  en  la  recollida  de 
voluminosos hi ha molts problemes, perquè es triga molt a passar. Hi ha una disfunció entre les 
necessitats que es van preveure als plecs i la realitat, ja que hi ha molta demanda i les recollides 
son insuficients.

Informa que per tal de donar resposta a aquesta necessitat s’han estat estudiant tres possibles 
vies de solució:

1. Recollida de voluminosos en contenidors, però aquesta opció sortia molt cara.

2. També es va explorar la possibilitat de destinar part del cost de la campanya prevista als 
plecs i a l’oferta a aquesta recollida de voluminosos.
El  President  dona  la  paraula  a  la  Secretària  qui  explica  que  aquesta  opció  no  era 
modificable ja que era un aspecte que va ser proposat per l’empresa i, per tant, puntuable 
a la licitació i al que cal donar compliment.

3. Per últim, s’ha estudiat augmentar la freqüència de recollida de voluminosos, ja que està 
mal dimensionat el servei i es va fer un mal càlcul quan hi havia els plecs, pel que passaria 
de 2 dies a 5, el que en principi suposaria 1,56 €/habitant/any, més IVA. Es provarà aquest 
increment durant els 6 primers mesos de l’any, perquè passin cada 15/20 dies. Proposa 
aquesta opció als alcaldes i alcaldesses avui presents.

El Sr. Manuel Ezquerra, Alcalde d’Alcarràs, posa de manifest que sobretot a Alcarràs hi ha moltes 
mancances en la recollida porta a porta i  aquest  increment suposarà uns 15.000 euros anys. 
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Considera que es fa un ús inadequat del servei i potser, tot i aquest reforç, aquestes persones 
continuaran fent-ne un ús incorrecte. 

El  President  respon que és  una problemàtica  de tots;  les  coses es fan mancomunadament  i 
conjuntament, pel que si es vol arribar a l’excel·lència cal col·laborar entre tots. Posa de manifest 
que es podrien incrementar altres taxes o preus públics i no es fa, s’assumeixen increments de 
despeses amb recursos propis o es destinen major ingressos. 
Espera que amb el nou tècnic A1 es puguin millorar aquests temes de plecs.

La Sra. Anna Belló, regidora de Corbins, intervé per dir  que molts veïns, com hi ha a prop la 
deixalleria ja porten els trastos directament, pel que potser no a tots els municipis serà necessari  
aplicar aquest increment del servei amb el corresponent increment de preu.

El President respon que caldrà ser generosos i solidaris entre tots i totes.

El Sr. Josep Ramon Mòdol, regidor de l’Ajuntament de Montoliu de Lleida, considera que és un 
problema greu d’entrada, procedent d’un període inicial, que es va arrossegant. Caldria estudiar-
ho en el si de la Comissió informativa de Medi ambient i donar-hi dues voltes, o potser finançar-ho 
amb aquest fons addicional, que serà per despeses corrents.

El President respon que està molt estudiat i fa molt temps que es treballa aquest tema. És evident 
que als plecs hi va haver una errada que ara s’ha d’esmenar i també s’ha de pensar en global

La Sra. Anna Belló pregunta si aquest superàvit previst a l’Àrea de Medi ambient de 260.000 € es 
podria destinar a finançar aquest increment del servei de recollida de voluminosos.

El President respon que s’ha repartit en altres àrees del Consell que son deficitàries per tal de 
compensar i de no haver de pujar taxes o preus públics als ajuntaments.

Per altra banda informa que ja s’han pagat els ajuts al Comerç pel tancament del mes de juliol 
corresponents a Soses i a la Granja. Ja han arribat les propostes d’Aitona i de Seròs. S’està a 
l’espera de la resta de municipis, preveient-se que trigarà la proposta de Lleida donat que hi ha 
més volum. 

També informa que aquesta setmana hi ha hagut Ple del Consorci de residus, destacant la gran 
feina dels tècnics en l’elaboració del pressupost que s’ha aprovat per unanimitat, es ratificarà per 
part del Ple del Consell.
Informa que hi ha un cert retràs a l’obra de la nova instal·lació de l’abocador de Montoliu, ja que 
estava previst que s’acabaria la darrera setmana de juliol però per la situació actual de pandèmia 
es va haver d’aturar i ara s’han reprès les obres.

Per altra banda, fa saber que l'Agència de Residus de Catalunya ha fet un reconeixement als ens 
locals amb millors resultats de la recollida selectiva de residus municipals de l’any 2019, entre els 
quals hi ha alguns municipis del Segrià: Alcarràs, Corbins, Montoliu de Lleida, La Granja d'Escarp i 
la ciutat de Lleida.
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Alcarràs ha estat guardonada per ser el municipi d'entre 5.001 i 15.000 habitants que obté millors 
percentatges en recollida selectiva d’orgànica (39,79%), vidre (9,84%) i envasos lleugers (14,33%) 
i que menys residus municipals genera (278,76 kg/habitant/any).
Corbins ha estat reconegut per ser el municipi d’entre 1.001 i 5.000 habitants que genera menys 
residus (245,37 kg/habitant/any).
Montoliu de Lleida ha estat premiat per ser el municipi de Catalunya que més recicla la fracció 
orgànica (55'66%) i el millor de les comarques de Lleida en recollida selectiva (88'58%).
La Granja d'Escarp ha estat el millor municipi de menys de 1.000 habitants en recollida selectiva 
d’envasos lleugers (21,95%).
Lleida és la ciutat de més de 60.000 habitants amb millor resultat en la categoria de recollida 
selectiva de paper i cartró (10,79%).
El Consell Comarcal del Segrià, de la mà dels ajuntaments i els veïns i veïnes de la comarca, han 
fet molts progressos aquests últims anys, que es van materialitzar amb la implantació dels dos 
sistemes, contenidors en illes i porta a porta a l'estiu i tardor del 2018 respectivament.
 
Afegeix que el canvi dels dos sistemes ha implicat de forma global a tota la comarca, incrementant 
la recollida selectiva, passant d'un 20% al 2017 a un 60% al 2019 i reduint-se la fracció resta que 
va directament a l'abocador de Montoliu, passant de 19.000 tones al 2017 a 8.000 tones al 2019.
Cal posar els mitjans per a la recollida de tots els residus generats a tots els municipis, per petits 
que siguin, en referència als residus generats amb petites quantitats, amb la implantació de les 
microdeixallereies als  pobles amb recollida porta a porta i  la  deixalleria mòbil  als pobles amb 
recollida per illes de contenidors.

Informa que l’edició d’aquest any dels Camins d’Or líquid s’ha hagut de realitzar telemàticament, i 
no ha tingut molt seguiment però, tot i això, s’ha seguit “fent bullir l’olla” i mantenint viu el certamen 
que s’espera que en properes edicions pugui recuperar el format presencial.

El President adreça unes paraules d’agraïment al Sr. Manel Ezquerra, actual Alcalde d’Alcarràs, 
que passarà a ser tinent d’alcalde, i el Sr. Jaume Janés a Alcalde. Destaca que fet molt bona feina 
durant aquest temps i li agreix la col·laboració.

Per últim, el President, informa que les dades de la pandèmia tornen a pujar, pel que s’ha d’animar 
a la gent dels municipis a prendre mesures de protecció per tal d’evitar que continuïn incrementant 
els contagis.

4.  Precs i preguntes.

El Sr. Manel Ezquerra demana la paraula i dona les gràcies al President per la referència anterior, i 
diu que ha estat un plaer i un honor haver exercit el càrrec durant aquest temps. S’ha quedat 
sorprès de la família que s’ha acabat creant,  amb unes millores indescriptibles. Explica que a 
Alcarràs es fa un canvi que demostra que la convivència política és pacifica i li  agradaria que 
servís d’exemple a altres esferes polítiques superiors. S’ha treballat sobretot salvant la pagesia, 
abordant el problema de la pandèmia al juliol, amb el focus mediàtic que va comportar, etc.

Carrer del Canyeret, 12 - 25007 Lleida - Tel. 973 054 800 - Fax 973 054 810
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El President considera que s’ha de treballar per tal de millorar la convivència de la comarca i, al 
mateix temps, millorar la comarca. Ara son uns dies que s’està patint per la gent gran.

El  Sr.  Manel  Solé,  alcalde de la  Granja  d’Escarp,  destaca que la  situació que s’ha hagut  de 
gestionar ha estat molt  complicada, i  el  Segrià ha patit  una de les pitjors campanyes a nivell  
mediàtic durant el mes de juliol. S’han fet moltes reunions, sobretot amb Alcarràs, i s’ha treballat 
molt intensament. Sense la generositat del Manel Ezquerra, que va posar a disposició espais de 
debat,  no  hagués  estat  possible.  Ha  estat  un any  i  mig  molt  intens  i  només  hi  ha  paraules 
d’agraïment per la gestió realitzada.

Per últim, el President desitja bones festes, que seran molt diferents a altres anys, ja que s’hauran 
de respectar i mantenir les mesures. 

Sense cap altre afer a tractar,  el  president aixeca la sessió en la data i hora assenyalades a 
l’encapçalament, del que com a secretària estenc aquesta acta i en dono fe.

Vist i Plau
El president del Consell de les Alcaldies 

David Masot Florensa
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